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Protokół Nr XVI/2007 
z Sesji Rady Miejskiej w Zawidowie  

odbytej w dniu 12 grudnia 2007r. w Sali widowiskowej Ośrodka Kultury   
w Zawidowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 13.00, zakończono o 14.50. 
 
Ustawowy skład Rady Liczy 15 radnych, obecnych w chwili rozpoczęcia  Sesji 
12 radnych. W sesji udział wzięli goście zaproszeni wg załączonej listy 
obecności. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Robert Drabko.  
 
 
Propozycję porządku obrad radni otrzymali na piśmie, który przedstawiał się 
następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Miejskiej z dnia 29 listopada 
2007r. 

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego na lata 2008-2012. 
4. Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Zawidowa na rok 2008: 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej, 
b) odczytanie opinii Komisji Rady Miejskiej ds. Budżetu i Finansów, 
c) przedstawienie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii komisji 
i wszystkich zgłoszonych wniosków 
d) dyskusja nad wszystkimi nie uzgodnionymi wnioskami Komisji. 
e) głosowanie każdego wniosku, 
f) głosowanie nad projektem uchwały. 

     5. Interpelacje, zapytania i wnioski.  
     6. Odpowiedzi na zapytania i zgłoszone wnioski. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy ktoś wnosi uwagi do tak 
przedstawionego porządku obrad. 
 
Radna Szkwarek złożyła wniosek o ściągnięcie z porządku obrad pkt 5 i 6 z 
uwagi na fakt, że w dniu dzisiejszym zaplanowano spotkanie świąteczne, na 
które zaproszono Księdza Proboszcza, a planowana godzina spotkania to 15.00. 
 
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie: 
Za ściągnięciem z porządku obrad pkt 5 i 6 głosowało 12 radnych. Wniosek 
przeszedł. 
 



 - 2 - 

 Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco:  
1. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady Miejskiej z dnia 29 

listopada 2007r. 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego na lata 2008-2012. 
4. Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Zawidowa na rok 2008: 
a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej, 
b) odczytanie opinii Komisji Rady Miejskiej ds. Budżetu i Finansów, 
c) przedstawienie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii komisji 
i wszystkich zgłoszonych wniosków 
d) dyskusja nad wszystkimi nie uzgodnionymi wnioskami Komisji. 
e) głosowanie każdego wniosku, 
f) głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący odczytał zatem porządek obrad. 
 
Ad. 1 
Protokół z obrad XV Sesji Rady Miejskiej był wyłożony w Biurze Rady. 
Przewodniczący zwrócił się do radnych się czy ktoś wnosi uwagi do protokołu.  
 
Radna Kwolek powiedziała, że swoje uwagi omówiła z protokolantem, który 
naniesie poprawki.  
 
Więcej uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z XV sesji Rady 
Miejskiej. 
Za głosowało 10 radnych 
Przeciw 0 radny 
Wstrzymało się 2 radnych. 
 
Ad. 2 
Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Przewodniczący powiedział, że we wtorki pełni dyżur i od ostatniej informacji 
nie było żadnych interesantów. 
Następnie powiedział, że kontaktował się z przedstawicielami Biedronki, którzy 
powiedzieli, że 12.10.2007r. zostały złożone dokumenty na wykonanie parkingu 
(pozwolenie). Dodał, że czas odpowiedzi na wniosek to 65 dni. 
Następnie odczytał radnym pismo Pani Józefy Skrockiej w sprawie wykonania 
oświetlenia przy ul. Kolejowej. 
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Poinformował również radnych, że z dniem dzisiejszym Pan Janusz 
Dworakowski zrezygnował z funkcji Przewodniczącego Komisji Komunalnej i 
Ochrony Środowiska.  
 
 
Ad. 3 
Podjęcie uchwały 
W sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2008-2012. 
 
Radny Gorgolik zwrócił się z zapytaniem czy istaniałaby możliwość dopisania 
w pkt 27 „Rozwój bazy rekreacyjnej – budowa ścieżek rowerowych” – i 
pieszych.  
Burmistrz Miasta powiedział, że zostanie to dopisane.  
 
Radna Micińska – w pkt 29 „Rekonstrukcja nawierzchni ulicy Wilczej” – skąd 
będzie to robione. Zastępca Burmistrza odpowiedział, że będzie to robione od 
działek aż do Ostróżna wraz z poboczami.  
 
Radna Kwolek zwróciła się z zapytaniem co z ulicami na nowych osiedlach, bo 
w WPI nie ma ich wpisanych. Zastępca Burmistrza odpowiedział, że po części 
jest to ujęte w punkcie 14.  
 
Radny Rozmysłowicz powiedział, że dobrze jest, że radni zajmują się nowymi 
Osiedlami, ale zapomina się o ulicach, na których mieszkańcy czekają od wielu 
lat na budowę drogi – chodzi np. o Ostrożno, Osiedle.  
 
Radna Kwolek powiedziała, że nie za bardzo rozumieją się z radnym 
Rozmysłowiczem. Radnej chodzi o załatanie dziur w tych ulicach, likwidacja 
wybojów.  
 
Radny Dworakowski zwrócił się do Burmistrza z zapytaniem o budowę ul. od 
Ksawerowa. Należy ona do gminy Sulików, dlaczego ma być budowana tam 
droga.  
Burmistrz odpowiedział, że dzieci z Ksawerowa chodzą do szkoły w 
Zawidowie. Budowa ma być wykonana ze środków zewnętrznych.  
 
Radna Micińska zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie pkt 26 „Program Odnowy 
Miejscowości”. Zastępca odpowiedział, że program jest niezbędny do ubiegania 
się o środki zewnętrzne. Jest to inaczej Program Rewitalizacji Miasta.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie wypracowanych stanowisk: 
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Komisja Budżetu i Finansów – za, po wprowadzeniu zapisu w pkt 27 – budowa 
ścieżek rowerowych i pieszych.  
Komisja Oświaty – głosowanie indywidualne; 
Komisja Komunalna – głosowanie indywidualne. 
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw: 0, wstrzymał się 0 
radny. Uchwała została podjęta. 
 
Jest to Uchwała Nr XVI/81/2007 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 12 
grudnia 2007r. w sprawie Wieloletniego planu Inwestycyjnego na lata 2008-
2012.  
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta na rok 2008.  
 
Na wstępie Przewodniczący odczytał Uchwałę nr I-257/2007 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 
Zawidów projekcie budżetu Miasta Zawidów na 2008r. wraz z informacją o 
stanie mienia komunalnego i objaśnieniami – stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie odczytał Uchwałę Nr I-258/2007 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 
budżetu na 2008r. oraz prawidłowości prognozy łącznej kwoty długu Miasta 
Zawidów – stanowi załącznik do protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów odczytał opinię Komisji w 
sprawie przedłożonego projektu uchwały wraz z opinią do przedstawionych 
protokołów komisji stałych. Opinia Komisji stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący poprosił Burmistrza Miasta o wyrażenia zdania nt. opinii 
Komisji. Burmistrz powiedział, że opinię Komisji przyjmuje do wiadomości, a 
wnioski do stosowania.  
 
Następnie Przewodniczący odczytał opinie Komisji Stałych Rady. Komisja 
Oświaty nie wniosła uwag do projektu budżetu, natomiast Komisja Komunalna 
wnosiła o zdjęcie zadania pn. Budowa chodnika od Ksawerowa, a środki 
przeznaczyć na remont ulicy Szerokiej.  
 
Na sesję przybył radny Pilarski, w sesji uczestniczy 13 radnych.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski zaakceptowane przez Komisję 
Budżetu i Finansów: 



 - 5 - 

 
1. Zwiększyć dochody majątkowe gminy o kwotę 100.000zł, w tym: wpłaty 

z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, wstrzymał się 1 radny. 
Wniosek przeszedł. 

2. Zmniejszyć wydatki inwestycyjne o kwotę 117.000zł w dziale 600 
„Transport i łączność”, planowane zadanie Pt. „Przebudowa chodników 
ul. Szeroka” przesuwając realizację ww. zadania na lata następne. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, wstrzymało się 2 radnych. 
Wniosek przeszedł. 

3. Zwiększone dochody o kwotę 100.000zł jak również środki w wysokości 
117.000zł wynikające z wprowadzonej zmiany w wykazie zadań 
inwestycyjnych przeznaczyć na zadanie inwestycyjne dotyczące 
przebudowy ul. Okrzei, tj. 217.000zł w dziale 600 „Transport i łączność”. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, wstrzymało się 2 radnych. 
Wniosek przeszedł. 

 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, tj. głosowanie nad 
projektem uchwały.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby się 
wypowiedzieć w sprawie projektu budżetu. 
 
Radny Pilarski zwrócił się z zapytaniem do mecenasa czy istnieje możliwość 
składania wniosków do projektu. Mecenas odpowiedział, że zgodnie z uchwałą 
proceduralną był na to czas – do dni 7 dni przed planowaną sesją budżetową.  
 
Radny Pilarski wypowiedział się w sprawie budżetu: 
„Uważam, że kilka uwag należy wnieść do budżetu, są to cenne uwagi. Niektóre 
z tych uwag zostały przyjęte, zrealizowane, niektóre jednak w dalszym ciągu z 
uporem są zapisywane w kolejnych budżetach. 
 
Szanowni mieszkańcy, których jest niewielu, z przyczyn – wiemy – jest to pora 
obiadowa, a zapewne wielu z mieszkańców chciałoby się przysłuchać, widzieć 
ten budżet. 
  
Proszę Państwa, 
 
Wiele wydatków w tym budżecie ma charakter czysto konsumpcyjny, czyli jest to 
tzw. przejadanie publicznych pieniędzy podatników, z których wielu ledwo wiąże 
koniec z końcem. I to jest prawda. 
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Wiele wydatków w tym budżecie jest mocno wątpliwych i niecelowych. Inne nie 
przynoszą miastu żadnych efektów, ale z uporem maniaka corocznie zapisywane 
i w 100% konsumowane.  
SALĘ OPUŚCIŁ BURMISTRZ MIASTA. 
Panie Burmistrzu, obca jest Panu przy realizacji wydatków zasada uzyskiwania 
najlepszych efektów z danych nakładów. Z sukcesem realizuje Pan leninowską 
zasadę prymatu polityki nad ekonomią. To tak ogólnie. 
 
Teraz do konkretów, które są istotne, które powinny ujrzeć światło dzienne, 
które nie zawsze przeciętny mieszkaniec jest w stanie zrozumieć to co jest 
napisane. A więc krótko. Prognoza długu na koniec roku 2008 to 3.104.050zł, 
wydatki inwestycyjne to niestety tylko 1.263.000, a więc około 13% wydatków, 
reszta – konsumpcja, czyli 87%. Wydatki na obsługę długu, ja to nazywam 
frycowe dla instytucji finansowych, pazernych zresztą, czyli odsetki to aż 
130.000zł. Myślę, że to jest dużo dla biednej gminy, jaką jest Zawidów. To 
oczywiście jest efekt zbyt lekkomyślnej polityki inwestycyjnej i niska kwota 
dochodów własnych na realizację inwestycji. Spłata pożyczek i kredytów tylko w 
roku 2008 to kwota 555.250zł a w kolejnych to jeszcze więcej, przekracza to 
600.000zł. Wydatki związane z bieżącą pracą UM w Zawidowie to kwota 
1.470,900zł, a więc ok. 16% co w porównaniu z inwestycjami myślę, że jest 
wymowne i wiele o tym świadczy. Co się na to składa – to proszę Państwa, 
niejednokrotnie przeze mnie zgłaszana – struktura zatrudnienia w Urzędzie – 
nazywając wprost to przerost zatrudnienia. No ale gdyby jej nie było to 
stanowiska kierownicze nie miałyby  kim rządzić, a jest ich również sporo.  
 
Proszę Państwa, o szczegółach nie będę wspominał, no i na koniec – chciałem 
przyznać Panu Burmistrzowi tak  bardzo przez niego preferowane - hity, klucze 
sukcesu, aczkolwiek go nie ma - i inne laury”.  
 
Na salę wrócił Burmistrz Miasta.  
 
Radny Rozmisłowicz odniósł się do wypowiedzi radnego Pilarskiego. 
Powiedział, że radny Pilarski na ostatniej Komisji powiedział, że 100.000zł, 
które miasto uzyska z funduszu na budowę drogi Ostróżno to żadne pieniądze, a 
w wypowiedzi do budżetu stwierdził, że każda złotówka się liczy. Nie jest 
konsekwentny w tym co mówi.  
 
Radna Szkwarek powiedziała, że przerażają ją długi, ale w poprzednich latach 
nie było możliwości korzystania z funduszy pomocowych. Bez zadłużania 
gminy nie byłoby nic zrobione w Zawidowie, bo efekty są widoczne. Rozumie 
wypowiedź radnego Pilarskiego, ale bierze radna poprawkę, że z tych procentów 
– długu będzie coś trwałego dla gminy. 
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Burmistrz Miasta powiedział, że być może któryś Burmistrz doczeka się takiego 
budżetu, że np. budżet wynosi 10.000.000zł, z którego 25% przeznaczamy na 
realizację inwestycji z pozyskaniem środków zewnętrznych. Dodał, że taki 
budżet to jest budżet marzeń.  
 
Radny Gorgolik zaapelował, żeby myśleć kategoriami całego Miasta a nie 
regionami, w których osoby zostały wybrane na radnych, bo to nie doprowadzi 
do dobrego.  
 
Radna Kwolek odniosła się do budżetu. Zwróciła się z prośbą, żeby 
konsekwentnie realizować zadania wynikające z budżetu, bo nie mamy 
najlepszego przykładu z bieżącego budżetu.  
 
Radny Rozmysłowicz poprosił, żeby realizować rozpoczęte zadania. 
 
Radna Szkwarek podziękowała Pani Skarbnik za realizację budżetu, jego 
przygotowanie i wykonywanie.  
  
Radny Pilarski poprosił o wypowiedź kierowników jednostek, o kilka zdań jak 
widzi swój budżet i czy środki są wystarczające.  
 
Wypowiedzieli się kierownicy jednostek gminy: 
Pan Mariusz Palka – powiedział, że kwoty są wystarczające. Chciałby aby 
wprowadzić zadania typu dokończenie termomodernizacji szkoły. Na bieżąco 
współpracuje z Urzędem Miejskim, i współpraca jest dobra.  
 
Pani Anna Kozłowska powiedziała, że MOPS ma 3 źródła finansowania – 
budżet państwa, gminy i środki z zezwoleń. Problem jest jedynie ze środkami 
pochodzącymi z budżetu państwa. 
 
Pani Wiesława Młynek powiedziała, że budżet jest większy o 100.000zł, 
wchodzi w to remont Przedszkola (II etap termomodernizacji), zwiększenie 
wynagrodzeń.  
 
Pan Paweł Kamiński przedstawił się radnym. Powiedział, że dotacja, którą 
otrzymał od gminy powinna wystarczyć na funkcjonowanie Ośrodka. Dotacja 
jest wyższa od dotacji tegorocznej. Ma w planach zwiększyć dochody własne.  
 
Radna Szkwarek poprosiła o wypowiedź radnego powiatowego Pana Jerzego 
Zagajskiego, który ogólnie odniósł się do budżetu powiatu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się do budżetu. Powiedział, że gmina 
bierze kredyty, ale przynajmniej widać tego efekty. Dodał, że gmina może 
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zaciągnąć maksymalnie do 60% budżetu kredyty. Odniósł się też do 
wypowiedzi radnego Pilarskiego – powiedział, że 13% budżetu przeznaczonych 
jest na inwestycję, ale radny Pilarski nie dopowiedział ile środków pozyskamy 
na ten cel.  
 
Radny Pilarski porosił, żeby wypowiedział się również Urząd, jako jednostka 
konsolidacyjna.  
Skarbnik odpowiedziała, że bardzo dużo pracy dochodzi do Urzędu, np. na 
samych podatkach ilość podatników wzrośnie o dodatkowo 600. Jeśli chodzi o 
wynagrodzenia to nie ma możliwości podniesienia zbytnio pensji, a należałoby 
zwiększyć o 40%.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych. 
 
Jest to Uchwała Nr XVI/82/2007 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 12 
grudnia 2007r. w sprawie budżetu Miasta Zawidowa na rok 2008.  
  
Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został zrealizowany, podziękował 
wszystkim za udział. 
 
Na tym obrady XVI sesji o godz. 14.50 zakończono. 
 
 
 
         Przewodniczący  
          Rady Miejskiej 
 
          Robert Drabko 


